
Zápis ze setkání pastorační rady  11. 2. 2025 20:30 
Římskokatolická farnost u kostela sv. Jakuba Staršího Praha - Kunratice 

Přítomni: P. Vojtěch Smolka, jáhen Jakub Haloda, Daniela Jančíková, Jana Vargová, Jana Krausová,
Svatomír Mydlarčík, Ladislav Hylena a Oliver Macháček 
Omluveni: Jana Steifová 
Nepřítomen: P. Jakub Žákavec 

1) Společná modlitba na téma Mk 7,1-13 
2) Zhodnocení uplynulých akcí 

• Chvály: Jana Krausová ml. referovala o solidním ohlasu účastníků (asi 20 lidí) na modlitbu
chval pořádanou společenstvím mládeže a kapelou Jakoband. Snaha uspořádat modlitbu
chval znovu po dohodě s Jakobandem, nejspíše až po Velikonocích. 

• Farní Miniples: Proběhlo sdílení všech přítomných členů pastorační rady. Obecná shoda na
zdařilosti této akce a potvrzena shoda na uspořádání Miniplesu i následujícm roce. 

• Cvičení Enrapha: Daniela Jančíková vyjádřila obecnou spokojenost, účastní se nyní 8 lidí a
prostor, který je k dispozici, je naplněn. Limitující je možná čas konání. Do dalšího kola by
bylo vhodné promyslet změnu času. Diskutována byla teoretická možnost organizace dvou
skupin v různých časech (má smysl jen při dostatečném počtu účastníků) nebo pokračování
ve stávajícím formátu jedné skupiny v jeden čas. 

3) Kalendář akcí 
• Kalendář akcí bude dodán cca v polovině února (Vojtěch). 
• Jakub Haloda referoval o přípravě dvou biblických večerů na téma zamyšlení nad knihou

Job a farní postní duchovní obnovy. Informoval také o probíhající diskuzi na téma přípravy
slavení Zeleného čtvrtku (nejspíš formou „balíčku duchovního prožívání“ zahrnující mši sv.,
seder a modlitbu v Getsemanské zahradě). 

• Členové  pastorační  rady  dlouze  diskutovali  čas  pořádání  Velkopátečních  obřadů  a  čas
pořádání  křížové  cesty  na  Velký  pátek,  včetně  místa  jejího  konání.  V případě  konání
modlitby křížové cesty v kostele je třeba čas nastavit tak, aby nedošlo ke kolizi s přípravou
kostela k Velkopátečním obřadům a nácvikem ministrantů (kostel volný alespoň 1,5 hodiny
před  obřady).  V případě  konání  modlitby  křížové  cesty  venku  je  třeba  zajistit  přípravu
zastavení křížové cesty. Byla diskutovány možnosti uspořádání modlitby křížové cesty ve
formě individuálních skupin v dopoledních hodinách a v poledne nebo společná modlitba
křížové cesty. Pastorační rada vyslovila názor, že ideální čas pro příp. společnou modlitbu
křížové cesty by byla 12:00 hod. Členové pastorační rady se shodli na tom, že čas konání
Velkopátečních obřadů bude zachován v 15:00. 

• Jakub Haloda osloví ministranty a zjistí jejich přítomnost na velikonoční Triduum, aby bylo
zajištěno dost ministrantů pro zajištění hladkého průběhu liturgie. 

4) Mše svatá za dobrovolníky a dobrodince farnosti 
• Vojtěch navrhl první pátky v měsíci, s čímž pastorační rada souhlasí. 

5) Pietní místo nenarozených dětí 
• Členové pastorační rady vyjádřili vesměs pozitivní hodnocení tohoto záměru. Dlouze však

byl diskutován problém udržitelnosti (kdo a jak bude zajišťovat údržbu a důstojnou podobu
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pietního místa v dlouhodobém horizontu). Mezi členy pastorační rady nepanuje shoda ani
na podobě pietního místa a jestli jeho zřízení je skutečně záměrem farnosti. Diskutována
byla možnost využití kněžského hrobu na hřbitově v Kunraticích pro tento účel. K myšlence
podoby  a  lokalizace  pietního  místa  padaly  dost  protichůdné  názory  a  pastorační  rada
nedošla  v této  věci  ke  shodě.  Oliver  Macháček  se  zeptá  Dominiky  Mackové  na  názor
k možnosti využití kněžského hrobu pro tyto účely. 

6) Noc kostelů 23. 5. 2025 
• Diskutována byla žádost pana Františka Hlucháně z místní ZUŠ, vznesená v rámci diskuze

na MÚ Praha-Kunratice, o možnosti uspořádání koncertu ZUŠ v našem kostele v průběhu
Noci kostelů. Následovala diskuze členů pastorační rady o harmonogramu a jak případně
sladit čas koncertu ZUŠ a Jakobandu v průběhu večera. Pastorační rada došla k závěru, že
nabídneme pro ZUŠ časový slot 30 minut pro koncert v čase mezi 19:00 a 20:00. S panem
Hlucháněm prodiskutuje Vojtěch. 

7) Jubilejní rok 2025 
• Diskutována byla možnost  farního výletu nebo pouti např.  ke kostelu,  kde bude brána

milosrdenství. Diskutována byla možnost baziliky sv. Ludmily na Nám. Míru nebo baziliky
sv. Petra a Pavla na Vyšehradě. Členové pastorační rady zváží možnosti a případné trasy a
konečný návrh bude diskutován na dalším zasedání  pastorační  rady.  Pouť by se konala
pravděpodobně v průběhu května. 

8) Zpravodaj-příspěvky 
• Bylo diskutováno téma přispívání  farnosti do zpravodaje Městské části Praha-Kunratice.

Členové  pastorační  rady  se  pokusí  oslovit  vodné  kandidáty  z řad  farníků,  kteří  by  byli
ochotni přispívat do Zpravodaje články ze života farnosti. 

9) Další body: 
• Ladislav H. tlumočil žádosti některých farníků o uvádění výše sbírek do ohlášek. Pastorační

rada s tímto návrhem souhlasí. 

Zapsal: jáhen Jakub Haloda 
Doplnil a schválil: P. Vojtěch Smolka, farář 
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